
JUDETUL BACAU 
CONSILIUL LOCAL AL ORASULUI COMANE*TI 

Proces-verbal  
incheiat astazi 31.01.2023 in sedinta ordinara 

a Consiliului Local al orasului Comanesti 

Convocarea consilierilor s-a facut prin Dispozitia nr. 100/25.01.2023, facandu-1i-se cunoscuta 
ordinea de zi prin adresa nr. 23906/25.01.2023. 

Se face prezenta. Sunt prezenti 18 consilieri. Doamna consilier Bala§ Monica este prezenta prin 
intermediul online. Fiind intrunita majoritatea, lucrarile sedintei pot incepe. 

Se invita domnul Primar pentru a prezenta ordinea de zi. 
Dl Primar prezinta ordinea de zi. 

1. Project de hotarare prjvind acordarea titlului de Cetatean de Onoare al orayului Comanesti doamnei 
Prof Univ. Dr. LENUTA ALBOAIE. 

2. Project de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri cheltuieli pe anul 2023. 
3. Project de hotarare prjvind aprobarea Listei obiectivelor de investitil pentru anul 2023. 
4. Project de hotariire privind aprobarea bugetului de venituri i cheltuieli pentru anul 2023 la Spitalul 

orasenesc _loan Lascar " Comejnesti. 
5. Project de hotarare privind aprobarea Listei obiectivelor de investifii pentru anul 2023 la Spitalul 

oreisenesc „Ioan Lasceir" Comanesti. 
6. Project de hotarare privind aprobarea Structurii organizatorice a Spitalului orayenesc „loan Lascar" 

Comeinesti pe anul 2023. 
7. Project de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri ci cheltuieli pe anul 2023 la Serviciul Local 

„Eco Valea Muntelui Comeinesti". 
8. Project de hotarare privind aprobarea listei objective/or de investitii pe anul 2023 la Serviciul Local 
„Eco Valea Muntelui Comanesti". 
9.Proiect de hotel' rare privind aprobarea organigramei a Statului de functii si a coeficientilor de ierarhizare 
din cadrul Serviciului Local „Eco Valea Muntelui Comanesti"-proiect care este retras de pe ordinea de zi. 

10. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere Si functionare pentru Centrul de 
resurse si instruire profesionala — Centrul 5, in anul 2023. 

11. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intrefinere sj functionare pentru Centrul 
National de Informare sj Promovare Turisticei Comanesti, pentru anul 2023. 

12. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intrefinere sj funclionare pentru Centrul de 
Tineret Comeinesti, pentru anul 2023. 

13. Project de hoteirare privind aprobarea cheltuielilor de intrefinere Si functionare a „ Centrului de 
agrement Trotus — Ionut Iftimoaie" pentru anul 2023. 

14. Project de hot a rare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere sifunctjonare pentru Baia Carpati — 
anul 2023. 

15. Project de hotarare privind aprobarea numarului Si cuantumului burselor scolare cc se vor acorda 
elevilor din unitafile de invenam ant din orayul Comeinesti. 

16. Project de hotarare privind aprobarea atribuiri directe a contractului de delegare a gestiunii 
serviciului de alimentare cu apa si de canalizare a orayului Comeinesti, judetul Bacau, catre Apa Serv 
Trotus SRL. 

17. Project de hoteirare privind organizarea retelei scolare la nivelul Orayului Comanesti pentru anul 
scolar 2023 — 2024. 

18. Project de hotarare privind aprobarea contractului de delegare a gestiunii serviciului de dezinfectie, 
dezinsectie, deratizare la nivelul Orasului Comeinesti. 

19. Project de hoteirare privind acordarea dreptului de uz i servitute a unei suprafete de teren din 
domeniul public, catre SC DELGAZ GRID SA pentru lucrarea: „ Extindere contorizare inteligenta cu 
automatizare ref ea medic tensiune „si integrare SCADA din zona urbanei judelul Bacau", orcq Comeine,sti, 
jud Bacau. 



20. Project de hoteireire privind acordarea unei subventii din bugetul local al Orasului Comeinesti pentru 
finantarea functioneirii serviciului public de salubrizare 

21. Project de hotetareire privind aprobarea cheltuielilor legate de proiectul „ Eficientizarea energeticei a 
clãdirilor publice — Spitalul Oreisenesc „Joan Lasceir" — Judetul Bacem, orasul Comcinesti, str. Vasile 
Alecsandri, nr. 1. 

22. Proiect de hoteireire privind predarea ceitre Compania Nationale' de investitii CNI S.A, in calitate de 
structurei de implementare a obiectivelor incluse in PNRR Componenta C15 Educatie Inventia 1 Construirea 
Echiparea vi Operationalizarea a 110 crese, a amplasamentului pentru obiectivul de investitii „ 
Construirea, echiparea i operaf ionalizarea unei crese mici pentru maxim 4 grupe/40 de copii, in orasul 
Comeinesti, judetul Baceiu. 

23. Informare privind- Analiza de Evaluare a Activiteitii desftisurate in trim IV 2022 la SPCLEP 
Comeinesti. 

24. Informare privind Raportul de activitate al asistentilor personali desfosuratei in semestrul Ii — 
2022. 

25. Informare privind — Raport de activitate pe anul 2022 al Politiei Locale Comemesti. 
Alte probleme: 

Project de hotarare privind incheierea Protocolului de colaborare dintre Ministerul Muncii 
Solidaritatii Sociale (MMSS) si UAT Orasul Comanesti pentru proiectul „ HUB DE SERVICII MMSS — 
SII MMSS", Cod MySmis 130963. 

Domnul Primar invita presedintele de sedinta sã preia lucrarile. 
Presedintele de sedinta.: 

Supune la vot procesele verbale ale sedintelor din 20.12.2022. 22.12.2022 si 09.01.2023. 
Se retrage de pe ordinea de zi punctul nr. 9 - Project de hotarare privind aprobarea organigramei , a 

Statului de functii si a coeficientilor de ierarhizare din cadrul Serviciului Local „Eco Valea Muntelui 
Comanesti". 

DI Primar: Este vorba de un proiect, care se refera la serviciul de salubrizare din orasul Comanesti, 
In cadrul caruia este prins i serviciul de dezapezire. Acest serviciu nu poate functiona in momentul de fata 
pentru cã nu avem utilajele necesare . Poate reusim sã obtinem tot pe fonduri europene finantare ca sã dotarn 
acest serviciu cu toate utilajele necesare. Nu are rost sã-1 inchidem i pe urrna sã-1 redeschidem. 

Supune la vot odinea de zi ! Se aproba in unaimitate 
Supune la vot completarea ordinii de zi: 
Project de hotarare privind incheierea Protocolului de colaborare dintre Ministerul Muncii 

Solidaritatii Sociale (MMSS) si UAT Orasul Comanesti pentru proiectul „ HUB DE SERVICII MMSS — 
SII MMSS", Cod MySmis 130963. 

Se aproba in unanimitate. 
Dna presedinte de sedinta $isca Maria Laura aduce la cunostinta consiliului local ca la punctele 
2,3,15 si 17 a ordinii de zi nu participa la vot pentru a nu exista suspiciunea de conflict de interese. 
DI consilier local Banu Razvan aduce la cunostinta consiliului local ca la punctul 16 a ordinii de zi 
nu participa la vot pentru a nu exista suspiciunea de conflict de interese. 
DI consilier local Alboaie Simion aduce la cunostinta consiliului local ca la punctul 1 a ordinii de zi 
nu participa la vot pentru a nu exista suspiciunea de conflict de interese. 

1. 	Project de hotarare privind acordarea titlului de Cetatean de Onoare al orasului Comanesti 
doamnei Prof. Univ. Dr. LENUTA ALBOAIE. 

Dna Secretar General Daniela Chirila dã citire referatului de aprobare privind acordarea titlului de 
Cetatean de Onoare al orasului Comanesti doamnei Prof. Univ. Dr. LENUTA ALBOAIE. 

DI Primar: daca cineva ar don i sä motiveze intr-un fel sau altul faptul cã nu ar merita sä fie cetatean de 
onoare dna Prof. Univ. Dr. LENUTA ALBOAIE, sä o spund acum. In Elvetia doar in unanimitate 
trec hotararile ,‘ de consiliul local. Daca exista un singur vot impotriva sau un vot abtinere , hotararea 
nu se aproba. In respectiva localitate se face referendum daca exista vreun dubiu. 

DI Primar dä citire Proiectului de hotarare privind acordarea titlului de Cetatean de Onoare al orasului 
Comanesti doamnei Prof. Univ. Dr. LENUTA ALBOAIE. 

Dna presedinte de sedinta Sisca Maria Laura supune la vot proiectul de hotarare: Se aproba cu 18 
voturi pentru, voturi impotriva -0, abtineri — 0, neparticipare la vot -1 
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D1 primar Ii inmaneazd diploma, placheta i un buchet de flori dnei Prof. Univ. Dr. LENUTA 
ALBOAIE 

D1 Primar: Aduce la cunostinta consilierilor locali Ca acordarea titlului de cetatean de onoare al 
orasului Comanesti nu este decat un titlu onorific si nu aduce persoanei in cauza nicio facilitate 
financiard sau once alta facilitate sau scutire de taxe. Este doar un titlu onorofic. 

Prof Univ. Dr. LENUTA ALBOAIE dã citire unui discurs de multumire si apreciere cu privire la 
acordarea de cdtre Consiliul Local Comanesri al titlului de Cetatean de onoare al orasului 
Comanesti. 

2. Project de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri i cheltuieli pe anul 2023. 
Dra Director economic Daniela Gherber: Solicit completarea proiectului de hotarare cu cloud sume si 

anume : 34290 lei reprezentand prati din anii precedent, recuperate in anul curent si care au fost 
distribuite pe capitole - asa cum am prezentat la comisii. De asemenea si reglarea pe sectiunea de 
dezvoltare la investitii a sumei de 270 mu i lei apartinand politiei locale. 

Dna presedinte de sedinta. Sisca Maria Laura : Materialele au fost la comisii. Dna Presedinte de sedinta 
intreaba dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. Se supune la vot cu completarile aduse de dra 
director Daniela Gherber! Se aproba cu 18 voturi pentru, voturi impotrivd. -0 , abtineri — 0, neparticipare 
la vot -1 

3. Proiect de hotarare privind aprobarea Listei obiectivelor de investitii pentru anul 2023. 
DI consilier local Sarca Valentin Cristian: A don i adaug cateva completari la lista de investitii si o 

sä yin si cu amendamente in acest sens. A solicita necesitatea unei dubite laborator, care sä apartind 
primariei, pentru sterilizarea cainilor fara stapan. 

De asemenea, a don i sä mai luati in calcul, avand in vedere cä s-a asfaltat strada Libertatii din 
Ldloaia - La intersectia stfazii 22 decembrie cu str. Libertatii este un scuar destul de generos, dacd va fi adus 
la dimensiunile initiale pentru cä unii riverani au intrat pe suprafata publick s-ar putea creea un sens 
giratoriu destul de generos pe suprafata caruia s-ar putea realiza un loc de joaca pentru copiii din Ldloaia. Nu 
In ultimul rand, a don i sä adaug necesitatea construirii unor baraje de retentie. Pe islazurile din vecindtatea 
cartierului Laloaia au fost construite de inteprinderea minierk in perioada ceausista, cateva baraje pentru 
stabilizarea terenului i stabilirea aluviunilor aduse de torenti, dar acestea sunt colmatate. Cred cã s-ar putea 
obtine fonduri pentru realizarea unor baraje, care sä protejeze comunitatea de aluviunile aduse in albie 
care binenteles trebuiesc carate. 

DI Primar: In ceea ce priveste aceste baraje de retentii, cum s-a exprimat dl consilier, s-au facut in 
special in zona Ldloaia, au fost construite ziduri de beton .inclusiv pe raul Trotus, dar i pe toti afluentii. Pe 
paraul Valea Poienii, in zona izlazului, s-au construit 3 astfel de baraje. Pe paraul Laloaia, deasemenea, s-au 
construit 2 astfel de baraje. Pe proiectul mare cu apardrile de mal , pe construirea zidurilor de aparare si a 
gabioanelor pe toad zona Laloaia. In ceea ce priveste locurile de joaca, se pot construi, nu este o 
problemkdar dupd ce vom finaliza proiectele cu privire la constnfirea si reabilitarea scolilor, pe care le 
avem in derulare . La Scoala nr. 5 bis — se va construi o scoald nouk se va construi o gradinita noud, se va 
construi o cresa noud. Dupd ce vom finaliza aceste lucrdri, in functie de terenul ramas disponibil, care nu 
este prins in proiect, o sa putem construe si aceste locuri de joaca. Dacã ne vom apuca in momentul acesta, 
este posibil ca pand la finalizarea lucrarilor care se desfasoard la coli , acestea sä fie afectate de catre 
constructori. 

Dna presedinte de sedinta $isca Maria Laura: o sä se consemneze in procesul verbal propunerile 
domnului consilier. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

4. Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri i cheltuieli pentru anul 2023 la 
Spitalul Ordsenesc „loan Lascdr" Comanesti. 

131 consilier local Sarca Valentin Cristian: Cand va avea loc un concurs pentru ocuparea postului de 
manager, un concurs transparent, organizat prin Organizatia Functionarilor Publici? Avand in vedere cä de 
multa vreme spitalul are un management interimar. 

Dna presedinte de sedintd $isca Maria Laura: dl consilier, deocamdata noi aici discutam depre 
bugetul de venituri i cheltuieli pentru anul 2023. Apoi o sä discutam i alte probleme. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Voteazd astfel: voturi pentru 18, impotrivd- 0, abtineri — 1 (Dl consilier Sarca 
Valentin Cristian) 
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Di Primar: A don i sä precizez, daca tot s-a aprobat acest proiect, la Spitalui orasenesc „loan Lascar" 
Comanesti se deruleaza un project de mare anvergura. Acest project a fost finantat, atat prin fonduri 
euopene cat si din fonduri de la bugetul local. Proiectul pe fonduri europene vizeaza eficientizarea 
energetica, astfel se va anvelopa intreaga cladire , acoperisurile, subsolurile, partea de incalzire, partea 
de panouri solare, partea de pompe geotermale, tot ce inseamna eficientizare energetica. Deoarece 
constructorul a intrat in executia acestor lucrari de mare anvergura i s-a hotarat sä execute si lucrarile de 
renovare a tuturor salilor , saloanelor si a blocului operator,precum i cladirea unde functioneaza 
serviciul de primiri urgente, a trebuit sä cofinantam cu o suma foarte mare de la bugetul local, peste 4 
milioane de euro. Duna ce o sã terminam lucrarile, o sã organizam si concurs pentru ocuparea postului de 
manager sau alte posturi care sunt acolo. Aceste concursuri se vor organiza conform legii Spitalui loan 
Lascar Comanesti este un spital, care a fost salvat de la inchidere de 2 on. 0 data in 2010 si o data in 
anul 2016. Avem investitii i lucrari pe fonduri europene de peste 20 milioane de euro. Acest spital este 
functionabil i va functiona si de acum. Nimeni nu-si poate permite sä inchida un spital unde se deruleaza 
astfel de proiecte, de asa anvergura. in momentul de fata, in afara de proiectul de reabilitare 
eficientizare, mai avem Inca 3 proiecte de dotare cu aparatura medicaid. Saptarnana trecuta a fost aprobat 
un proiect de 150 miliarde de lei, proiect pentru care urmeaza sä facem licitatie pentru dotari la anumite 
cabinete medicale din cadrul spitalului. Sunt cabinete care au investitii de 34 miliarde de lei. Acei medici 
vor avea cu ce sä lucreze i , bineinteles , profesionalismul i seriozitatea trebuie sa primeze. Sunt foarte 
multi care arunca cu noroi i nu-si dau seama cat rau face spitalului, unde, la once ora din zi si din noapte, 
puteti sã ajungeti. Nu vä doresc sä ajungeti niciodata la spital in calitate de pacient, dar imi doresc sã-1 
dotez, sä-1 modernizez, sã-1 infrumusetez - ca oricine sã poata beneficia de un serviciul medical de 
calitate. Eu am mai propus i va propun in continuare - sä mergem sã facem o vizita la spital — ca sã 
vedeti despre ce este vorba. Toti care au venit, au declarat ca nu exista spital atat de modern si de dotat 
ca al nostru. Sanatatea este cel mai sfant lucru pe lumea asta. 

5. Proiect de hotarare privind aprobarea Listei obiectivelor de investitii pentru anul 2023 la 
Spitalui orasenesc „loan Lascar" Comanesti. 

DI consilier local Sarca Valentin Cristian: am fost in calitate de pacient la acest spital i , in general, 
am beneficiat de servicii bune, nu am ce sä reprosez. in ultima vreme, exista o serie de relatari in presa si nu 
numai, despre diferite cazuri care nu au fost tratate corespunzator, soldate i cu decese. Consider cã este o 
problema, care trebuie luata de cap si rezolvata. On este o insuficienta a cadrelor medicale, on nu-si fac 
treaba corespunzator. Poate sunt legate de investitii, poate sunt coroborate intre ele, de asta vreau sa 
semnalez aceste probleme. Faptul cä spitalul este de foarte mult timp in santiere, cred cä i asta afecteaza 
bunul mers al treburilor. Eu nu pot sä girez in continuare acest mod de lucru. Consider cä trebuie un manager 
profesionist, ales prin concurs, transparent si care sä aduca spitalui la ce era el odinioara, cu medici 
constiinciosi si cu drag de oameni. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Voteaza astfel: voturi pentru 18, impotriva- 0, abtineri — 1 (Dl consilier Sarca 
Valentin Cristian) 

6. Project de hotarare privind aprobarea Structurii organizatorice a Spitalului orasenesc „Ioan 
Lascar" Comanesti pe anul 2023. 

Materialele au fost la comisii. Di. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Voteaza astfel: voturi pentru 18, impotriva- 0, abtineri — 1 ( Di consilier Sarca 
Valentin Cristian) 
Di Primar: A don i sa specific clar, ca toate aceste proiecte de investitii, de buget, de aprobare a structurii 
pe diverse domenii, pe diverse specializari, tocmai acesta este scopul lor, sä poata sa ne ofere servicii 
medicale de calitate. Facem investitii in echipamente si aparatura medicaid, facem investitii in reabilitare , 
modernizare i eficientizare energetica, mai construim un nou bloc operator, consolidari, modernizari la 
sectia de primiri urgente. Toate aceste nu le facem de dragul de a face ceva, ci de a avea un spital de 
viitor. Cine nu voteaza un astfel de project este inconstient de faptul ea, daca nu facem aceste investitii, 
acest spital ar putea sä nu mai existe. Daca toti am gandi asa, vä dati seama unde am ajunge. 

7. Project de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri i cheltuieli pe anul 2023 la 
Serviciul Local „Eco Valea Muntelui Comanesti". 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
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8. Project de hotarare privind aprobarea listei obiectivelor de investitii pe anul 2023 la Serviciul 
Local „Eco Valea Muntelui Comanesti". 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

9. Project retras de pe ordinea de zi - Project de hotarare privind aprobarea organigramei, a Statului 
de functii si a coeficientilor de ierarhizare din cadrul Serviciului Local „Eco Valea Muntelui Conlanesti". 

10. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare pentru Centrul de 
resurse si instruire profesionala. — Centrul 5, in anul 2023. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

11. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare pentru Centrul 
National de Informare i Promovare Turistica Comanesti, pentru anul 2023. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate . 

12. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere si functionare pentru Centrul de 
Tineret Comanesti, pentru anul 2023. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba dac5 mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

13. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare a „ Centrului de 
agrement Trotus — Ionut Iftimoaie" pentru anul 2023. 

D1 consilier local Sarca Valentin Cristian: Am vazut doar un table cu cheltuieli, acest centru nu are si 
venituri? Care este venitul raportat la bugetul alocat? Pentru evenimente deosebite gazduite de aceasta said 
deosebita, primaria incaseaza ceva? A fost pe 2 ianuarie Oastea Domnului acolo, exista o factura pentru asa 
ceva? 

DI Primar:ca i raport venituri - cheltuieli, puteti face dumneavoastra singuri o socoteala, cele mai 
man i venituri sunt in perioada de \Tara, cam 2, 3 luni pe an. Este cate o yard ploioasa, jar atunci nu sunt 
incasari prea man. Referitor la activitatile desfasurate in said, da, se plateste taxa pe fiecare activitate in 
parte, se elibereaza chitante, facturi si se aduc venituri acestei institutii. Pe data de 2 ianuarie s-a emis factura 

s-au incasat banii in totalitate. 
Materialele au fost la comisii. Dna. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

14. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare pentru Baia 
Carpati — anul 2023. 

Materialele au fost la comisii. Dna. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

15. Project de hotarare privind aprobarea numarului i cuantumului burselor scolare ce se vor acorda 
elevilor din unitatile de invatamant din orasul Comanesti. 

DI consilier local Sarca Valentin Cristian: As don i s5 intreb daca primarul trebuie s5 aprobe eliberarea 
de abonamente pentru copiii nevoiasi care folosesc transportul in comun? Dac5 nu este nevoie de acordul 
dansului, se pot marii bursele - pentru c5 a crescut foarte mult preturile si consider cã ar trebui majorate si 
bursele. 

DI Primar: Primarul nu aproba abonamente pentru elevi. $colile sunt amplasate in 	cartierele 
orasului. Scoala Liviu Rebreanu are arondata o zona anume, scoala Ciprian Porumbescu are arondata o alta 
zona. Avem microbuze scolare, care asigura transportul elevilor din cartiere pozitionate la o distanta mai 
mare de scoala. Cum ar fi cartierele Podei, Podina, cartierul Vermesti, unde copiii trebuie sä vind pana la 
$coala Ciprian Porumbescu. In momentul de fata functioneaza 2 microbuze scolare. Am racut solicitare de 
Inca 2 microbuze scolare, pe care le-am i aprobat in consiliul local. Speram sä reusim sä obtinem aceste 
microbuze pentru a le putea oferi si altor copii s5 se deplaseze cu microbuzul la scoala. Am vazut pe 
facebook cä unele persoane ar sustine financiar copiii pentru a se deplasa la scoala cu microbuzul. Este ok, 
este un gest laudabil i apreciabil. La aceasta scoala de care vorbim acum, se invata de 100 de ani. Toti 
elevii, inclusiv domnul consilier care vorbeste acum, a facut aceasta deplasare pe jos. Sunt unii parinti, care 
au pretentii sã-si duca copiii din Laloaia la $coala Ciprian Porumbescu, considera cä acolo sunt profesori 
mai buni. Sunt parinti, care isi fac vizã de flotant pentru a putea s5-si inscrie copilul la o anumita scoala 
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acum au pretentii sä le oferim transport gratuit. Daca putem acest lucru, este ok, jar daca putem sã asiguram 
noi din bugetul propriu, este foarte bine. Noi am facut demersuri pentru obtinerea a Inca. 2 microbuze 
electrice , este corect i cinstit sä oferim elevilor acest transport gratuit, nu trebuie sã facem speculatii sä 
marim bursele...acestea sunt speculatii politice , gen - uite ce tare sunt eu, ce variante am gasit eu! Daca 
vreti, eu vã propun urmatoarea chestiune. In perioada anilor 2000-2004, cand am fost consilier local, 
indemnizatia am donat-o, printr-un act notarial, unui elev care avea o boala incurabila/ leucemie si a 
beneficiat toata perioada de 4 ani de acea suma de bani- pentru putea cumpara medicamente. Daca vreti 
sä faceti gesturi cantabile, tot respectul nostru. 

D1 consilier local Sarca Valentin Cristian: Inteleg aluzia dumneavoastra, la cate bussinesuri aveti, vã 
puteti dona i leafa de primar. 

Dna. Presedinte de sedinta Sisca Maria Laura: D1 consilier, vä rog sã Va.  opriti. 
D1 consilier local Sarca Valentin Cristian: Numai un minut si inchei. Cineva a incercat sä faca acest 

gest caritabil, a ajuns la conducerea acelei societati si le-a spus cä trebuie aprobarea dumneavoastra ca sä 
scoata acele abonamente. Aici vroiam sa ajung. Ceea ce nu mi se pare a fi in reguld, pentru cä nu are legatura 
una cu cealalta, pana la urma. Daca puteti lamuri aspectul asta si am incheiat subiectul. 

D1 Primar: Once aproba primarul este dat prin hotarare de consiliu local. Ceea ce dumneavoastra ar 
trebui sã solicitati consiliului local sä aprobe -imi cereti mie sä aprob? 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se voteaza astfel: Voturi pentru 18, impotriva — 0, abtineri — 0, neparticipare la 
vot — 1( Dna consilier local Sisca Maria Laura) 

16. Project de hotarate privind aprobarea atribuirii directe a contractului de delegare a gestiunii 
serviciului de alimentare cu apa si de canalizare a orasului Comanesti, judetul Bacau, catre Apa Serv Trotus 
SRL. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se voteaza astfel: Voturi pentru 18, impotriva — 0 abtineri- 0, neparticipare la 
vot — 1 — dl consilier local Ravzan Mihai Banu. 

17. Project de hotarare privind organizarea retelei scolare la nivelul Orasului Comanesti pentru anul 
scolar 2023 — 2024. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se voteaza astfel: Voturi pentru 18, impotriva — 0, abtineri —0, neparticipare la 
vot — 1( Dna consilier local Sisca Maria Laura) 

18. Proiect de hotarare privind aprobarea contractului de delegare a gestiunii serviciului de 
dezinfectie, dezinsectie, deratizare la nivelul Orasului Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

19. Proiect de hotarare privind acordarea dreptului de uz i servitute a unei suprafete de teren din 
domeniul public, catre SC DELGAZ GRID SA pentru lucrarea: „ Extindere contorizare inteligenta cu 
automatizare retea medie tensiune si integrare SCADA din zona urband judetul Bacau", oras Comanesti, jud 
Bacau. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

20. Proiect de hotarare privind acordarea unei subventii din bugetul local al Orasului Comanesti 
pentru finantarea functionarii serviciului public de salubrizare 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate . 

21. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor legate de proiectul „ Eficientizarea energetica a 
cladirilor publice — Spitalul Orasenesc „loan Lascar" — Judetul Bacau, orasul Comanesti, str. Vasile 
Alecsandri, nr. I. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

22. Project de hotarare privind predarea catre Compania Nationala de investitii CNI S.A, in calitate 
de structura de implementare a obiectivelor incluse in PNRR Componenta C15 Educatie Inventia 1 
Construirea Echiparea i Operationalizarea a 110 crese, a amplasamentului pentru obiectivul de investitii „ 
Construirea, echiparea i operationalizarea unei crese mici pentru maxim 4 grupe/40 de copii, in orasul 
Comanesti, judetul Bacau. 
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Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 
D1 primar: Aici este vorba de cresele care se vor construi in judetul Bacau, jar la noi, in cazul de fatk in 
zona Sipoteni. Avem in plan construirea unei crese pe str. Libertatii, in cartierul Laloaia. Vom construi 
2 crese noi in orasul Comanesti, in afard de cea care o avem functionala in centrul orasului. 

23. Informare privind- Analiza de Evaluare a Activitatii desfasurate in trim IV 2022 la SPCLEP 
Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. S- a luat la cunostinta! 

24. Informare privind Raportul de activitate al asistentilor personali desfasurata in semestrul II — 
2022. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. S- a luat la cunostinta! 

25. Informare privind — Raport de activitate pe anul 2022 al Politiei Locale Comanesti. 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. S- a luat la cunostinta! 

Alte probleme. 
26.1 Project de hotarare privind incheierea Protocolului de colaborare dintre Ministerul Muncii 

Solidaritatii Sociale (MMSS) i UAT Orasul Comanesti pentru proiectul „ HUB DE SERVICII MMSS — 
SII MMSS", Cod MySmis 130963. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate 

Dna consilier local Negrea Elena: As don i 	aduc la cunostinta o problema legata de cainii fara 
stapan. Ce am putea face, cä orasul jar este plin orasul de cainii?! 

D1 Primar: problema cainilor fara stapan este cunoscuta la nivel national. Noi, la nivelul orasului 
Comanesti, am facut i facem tot ce trebuie sa faca o administratie publica locala din acest punct de vedere. 
Avem un adapost unde am adunat toti cainii din oras, de zeci de on, dar apar noi si noi caini, de unde credeti 
ca apar? 0 parte dintre ei - din curtile oamenilor, jar o parte sunt adusi din alte localitati. Daca la nivel 
national nu se va face un program strict de monitorizare a tuturor cainilor din Romania, in fiecare localitate, 
sä fie iventariati, microcipati, sterilizati si sa se faca adaposturi in fiecare localitate, asa cum am facut noi, nu 
se va rezolva problema ciinilor fara stapan. Asa cum noi avem adapost, asa trebuie sä se faca in fiecare 
localitate. Asaul, Agasul, Orasul Darmanesti, Orasul Tg Ocna- aceste localitati nu au adaposturi pentru 
caini. Toti cainii pe care ii vedeti pe strazi- sunt caini din curtile oamenilor, care nu inteleg cä trebuie sä-si 
sterilizeze animalele. Legislatia precizeaza ca cei care nu respecta legea , in sensul microciparii , sterilizarii, 
vaccinarii ciinilor din curtile lor, amenda este de la 5000 lei la 12000 lei. 0 sa mergem din casa in casa i o 
sã facem lucru acesta. Propunea dl consilier mai devreme sã achizitioneze Primaria un microbus si sã 
mergem din curte in curte sä sterilizezam cainii. Nu este problema unde 11 sterilizezi, problema este cã, 
cainele are nevoie dupa sterilizare de o perioada post-operatorie care dureaza 24 de ore. Poti sä stai la poarta 
lui cu dubita 24 de ore? $titi ce se poate intampla daca un cetatean are un came de care este foarte atasat 
nu-i reuseste operatia? Este foarte gray. Noi am avut un program de sterilizare gratuita la adapost si au 
venit cetateni din toate localitatile. Am avut un caz cand un came nu-si mai revenea i proprietarii erau 
disperati. Omul se ataseaza de animal. Pand nu se face la nivel national un program legislativ prin care 
fiecare localitate sä-si sterilizeze cainii, nu putem face mare lucru in acest sens. Este o bataie de joc fata de 
cei care incearca sã faca ceva. Este exclus ca de unul singur sä poi face ceva la nivel local, daca la nivel 
national nu se face nimic. Este exclus! Facem un experiment, luam toti cainii din once coltisor i ii 
sterilizam i apar altii din curtile oamenilor - care nu sunt stertilizati. *titi ca o femela dä nastere la pui de 2 
on pe an? $titi cati pui fata? Intre 5 si 10 pui. 0 singura femela dä nastere la minim 5 pui, iar la nivel de 
oras garantat avem 1000 de femele. Asta doar intr-un an de zile. Cine vrea sa vada ce inseamna aceasta 
munca in adapost , vä rog sa o cautati pe sotia mea, la once ora din zi si din noapte. Intr-o campanie 
electorala, dl Tomita Ardeleanu a adunat semnaturi prin Ii intreba pe cetateni daca vor sã dispard toti cainii 
din oras. Binenteles cä toata lumea dorea sä dispara cainii din oras, inclusiv eu 1-am cautat si am semnat. L-
am invitat si am mers impreund paha la adapost. Am gasit-o pe sotia mea care muncea acolo, sã dai mancare 
la 1000 de caini pe zi, sä le cureti excrementele la 1000 de caini pe zi, sä le dai apketc, este o munca 
enorma. Faceti o experinta cu 2, 3 caini. Cainii din strada nu vor disparea, trebuie sa oprim cauza. Am facut 
campanie de sterilizare de doua, trei on pe an, iar de pe la orele amiezii, doctorii nu mai aveau cc steriliza, 

7 



pentru ea oamenii nu yin, nu vor sä vina. De accea trebuie sä se aplice acele amenzi de minim 5000 lei si s5 
stiti cao sa vind i acea vreme. Atunci sä nu intrebati de ce se dau amenzi asa de man. 

DI consilier local Sarca Valentin Cristian: De cateva luni din masina sabubritatii au fost dati caini jos. 
DI Primar: D1 director de la salubritate este aici, ii puteti reprosa. 
DI Augustin Jitaru: Stiti cati caini umb15. dup5 masina salubritatii? 
DI consilier local Sarca Valentin Cristian: Au lasat 2 caini din cabina masinii de salubritate 
DI Primar: Ii tineau sub scaun. 
D1 Augustin Jitaru: stiti unde gasim noi caini? in pubele! 
DI Primar: DI consilier, aveti Caine in curte? 
DI consilier local Sarca Valentin Cristian: da! 
DI Primar: este sterilizat? 
DI consilier local Sarca Valentin Cristian: Nu! 
DI Primar: 50 milioane amenda! 
DI consilier local Sarca Valentin Cristian: cainele meu nu a iesit pe strada! 
DI Primar: asa zic toti! Poftiti cultura, omul are cainele nesterilizat in curte i arunca cu pietre in cei 

care incearca sä rezove problema. Ca dumnealui sunt sute, mu i de oameni in orasul Comanesti si nu numai in 
Com5nesti, in toata tara. 

DI consilier local Sarca Valentin Cristian: 0 singura data a fatat si nu am abandonat cateri. 
DI Primar: legea spune 	sterilizezi, sä-1 vaccinezi, s5-1microcipezi. Ati respectat aceste proceduri? 
DI consilier local Sarca Valentin Cristian: o sa respectam. 
D1 Primar: Nu ati respectat! Luati cainii de pe strada, 100, 200 de caini, ii duceti in curtea 

dumneavoastra si and yeti avea grija de ei, atunci sa veniti sa ne dati lectii noud, celor care muncim Cu greu 
cu aceasta problema. 

DI consilier local Sarca Valentin Cristian: Sunteti autoritate publica i trebuie sã vã ocupati de 
problema asta. 

D1 Primar: Si dumneavoastra faceti parte din aceasta autoritate. 
Dl. Presedinte de sedinta: Daca nu mai sunt alte probleme, declar inchise lucrarile sedintei de astazi. 

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 

Presedinte de sedinta, 	 Secretar general, 
Consilier local 
	

jurist Daniela Chirila 
Sisca Maria Laura 

intocmit, 
insp. Tiurtiuca Elena 


